
 

Dagsorden og referat til fællesbestyrelsesmøde Barrit børnehus og skole 

Dato: 14/5 Maj 
Tid: 18.00-20.30  

Deltagere: Christina, Heidi, Sine, Anne, Michael, Gitte, Sille, Karen 
Margrethe, Helle, Martin.  
Afbud: 

 

Dagsorden Ansvarlig Tid Proces  Referat 
Velkommen – Godkendelse 
af dagsorden  
 

Anne  5   Godkendt 

I mappen ligger 
Statusrapport for 
dagtilbud. Jeg skal sikre mig 
at den er delt med 
fællesbestyrelsen. Jeg 
tænker vi drøfter dette 
punkt ved at I har læst, 
hvorefter vi drøfter hvis det 
giver mening. 

HE 15    Ingen væsentlige kommentarer.  
Sammenligning med andre dagtilbud, er det ens oplevelse 
vedr. forældreundersøgelsen og kendskab til 
bestyrelsesarbejdet der generelt scorer lavt. 

“Børns sprog i dagtilbud”. 
Sine og Helle fortæller om 
hvordan vi I børnehuset 
arbejder med børns 
sprogbrug. Dette hænger 
godt sammen med måden 
vi er sammen på 

SH/HE 15   Lidt om børns sprog, vi har lavet gruppe i børnehuset der 
arbejder med det og har blandt andet brugt artikel fra 
BUPL.  
Vi synes sprogbrug har lagt sig lidt, men vi er 
opmærksomme på at der er sprogbrug vi vil reagere på.  
Være obs på at tale med børnene på en anerkendelse og 
alderssvarende måde, men også se børns legekultur - ikke 
en facit på dette. men obs.  
 
godt vi har haft møde om det, og alles fokus giver effekt.  
 
Balance hvor meget vi skal fortælle til hjemmet. Også 
øvebane at klare konflikterne selv - og hvornår er det godt 
at tage den derhjemme også? 
 
Vi ringer til forældrene hvis der er noget der vil være godt 
at dele. 



 
HE lave nyhedsbrev indeholdende vores fokus omkring 
grimt sprog, skriv nogle få gode råd om hvordan man kan 
håndtere det.  
Der kommer også noget om hvordan vi arbejder med søvn. 
 

Se nedenstående fremstilling 
til møde i forretningsudvalget. 
Anne Vinther, chef dagtilbud 
har brug for tilbagemelding 
fra bestyrelserne senest den 
15. maj. Tilbagemeldingen 
skal være “fungerer 
godt/ikkegodt/neutralt”. 

HE 5   Det kan blive vældig mange møder for en fællesbestyrelse.  
Positivt der kan være indflydelse på dagsordenen.  
 
Ikke godt. 

Fællesfonden  
Basketnet 
Sanseplader 
Side-by-side cykel  
Bustur børnehave 
 
 

MB 15   Fællesfonden har fået 4 ansøgninger.  

Der er søgt om en basketkurv. Vi har en kurv i kælderen 
der kan komme op og hænge.  

der er søgt om sanseplader ca. 2500,-. VU har nogen, vi 
kan låne af hinanden.  
 
Der er søgt om en cykel. Tandemcykel hvor man cykler ved 
siden af hinanden. Har søgt om de 5.000,- koster 50.000,-. 
 
Der er søgt om en bus til oplevelse ud af huset. ca. 2000,-. 
 
Penge til sanseplader, og tur med bus. 
 

Timefordelingsplan 25/26   15   Martin redegør for planen 
Kort info om økonomi   15   Fornuftige budgetter, samlet tænker vi det går i balance. 
Pause  10    
Fritidstilbud - jeg er i tvivl 
om nogen har dette punkt? 
men nu snupper jeg det 
(he):-)  
Helle S og jeg har været på 
temadag om 
fritidspædagogikken.  

HE/ANNE 20   Idrætsforeningen har lavet noget på skolen, og i 
børnehaven. Kan vi støtte at der kommer flere børn i vores 
idrætsforening. Kan der være barrierer på at de ikke starter 
i idrætsforeningen? Spejdergruppen? 
Bestyrelsesmøde i BIF drøfte hvordan vi kan støtte op. 
Der er mange børn der er startet til fodbold efter den 
satsning.  



Et inspirerende oplæg som 
jeg vil fortælle lidt om  

Svært at sige hvad det skyldes at børnehavebørn ikke går 
til idræt, er det overskud? Børnehaven støtter op med at 
gøre klar mm.  
Hallen skal gøres mere attraktiv.  
Ønske: madrasser tilbage i hallen. 
Organisationen Broen er en privat, og værd at se til hvad 
de gør.  
 
 
Helle fortæller om temadag med Michael Madsen, og nye 
initiativer i SFO. 
Vi laver periode med Håndbold 
Spejder 
 
Kan SFO børn lave noget for børnene i bh? 
 
 
 

Måske punkt om 
kommende 
forældreundersøgelse/lokal
e spørgsmål (jeg mangler 
svar på om den skal 
omkring bestyrelsen eller 
….) 

HE 15   I hvor høj grad værdsætter du at vi er under et tag 
 
Har det betydning for dig/jer at vi ikke er aldersopdelte 

Nyt fra afdelingerne Helle 
Martin 

15   Børnehus: Anne-Marie på pension. Ny i børnehuset. 
 
Special: Nye Børn, skolestartere. Nye medarbejdere er 
ansat, blandt andet fra minigruppen. En ansat i almen 
starter også i special. 
 
Almen: Personale, forberedelseslokale flyttes giver plads til 
flere klasselokaler. Ombygges. Ny serviceleder Allan, har 
fået en rigtig god start, vi er glade. Skolevenner, Barrit GIF, 
varmepumpe m.m. Etableres efter sommerferien. 

FB-møde næste skoleår. Anne 5   Mandag den 2.. september kl. ?- vi planlægger de øvrige 
datoer efter. Møder skal ligge mandag og tirsdag 

Evt.     Kvalitetsprogram for folkeskolen ligger i drev.  
 



 
Næste gang     - Drøfte ansøgning til fællesfonden 

- datoer for kommende møder 

 



 

Kommunalbestyrelsesmøde den 8. april 2024 har haft dette punkt.  

 

Beslutningstema 

Der fremlægges forslag om organisering af samarbejde mellem politikere og repræsentanter for forældrebestyrelser omkring indhold og processer på 
dialogmøderne igennem etablering af et forretningsudvalg. 

Der ønskes desuden tilkendegivelse af ønsker til temaer på kommende dialogmøde d. 6. maj. 

Historik 

Der afholdes to dialogmøder årligt mellem politikere og formænd for forældrebestyrelser i de kommunale daginstitutioner og dagplejen. Struktur og hyppighed 
blev senest drøftet på udvalgsmøde d. 12. april 2023.  Dialogmøder - struktur og emner. 

Sagsfremstilling 

For at styrke relevans i valget af emner og samspillet mellem politikere og forældrebestyrelserne omkring dialogmøderne, foreslås det, at der etableres et 
forretningsudvalg i form af: 

En udpeget politiker fra Udvalget for Læring, som sammen med tre valgte forpersoner i gruppen af forældrebestyrelsesformænd mødes 1½ måned før hvert 
dialogmøde for at forberede, drøfte og udvælge relevante emner, som der er fælles interesse for at arbejde videre med, samt ønsker til form på mødet. 

Møderne har en varighed af 1-1½ time. 

Møderne indkaldes og planlægges af chef for dagtilbud, som herefter arbejder videre med endelig dagsorden og ramme for dialogmøderne på dagtilbud. 

Såfremt Udvalget for Læring beslutter at gå med det nye format, skal der på dialogmødet d. 6. maj vælges tre repræsentanter fra forældrebestyrelserne til 
dette forum. 

Derudover ønskes tilkendegivelser fra Udvalget for Læring om emner, der ønskes drøftet på kommende dialogmøde. 

Indstilling 

at udvalget træffer beslutning vedr. etablering af forretningsudvalg for dialogmøder på dagtilbudsområdet. 



at udvalget kommer med forslag til emner til kommende dialogmøde. 
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